
Invitation til bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 10. oktober 

Forslag til dagsorden bestyrelsesmøde den 10/10 – 2024 

kl. 17.00 – 19.00 
 

1. Valg af ordstyrer og referent 
2. Godkendelse af dagsorden 

3. Udvalg 
A. Færgekontaktudvalg 

B. Trampestiudvalg 
C. Grundvand arbejdsgruppe 

4. Politi og brandvæsen natkørsler 
5. Asfaltering 

6. Vaccinationsdag 
7. Kommunikation/kampagne 
8. FORS (gren affald) 
9. Bevarelse af præstegården 
10. Almene boliger 
11. Hjælp til Orøstrand Dyrepark 
12. Modtaget korrespondance 

a. Afmærkning af veje 
13. Eventuelt 

a. Tilbud om teaterforestilling 
 

1. Ib Ballisager blev valgt som ordstyrer og Pia Harder som referent 
 

2. Dagsordenen blev godkendt 
 

3. Udvalg 
a. Der har ikke været møde i færgekontaktudvalget i den mellemliggende periode.  
b. Trampestigruppen har ikke fået tilfredsstillende svar på klagen, sendt til borgmesteren, 

over den manglende/ustabile slåning af trampestierne. Der er derfor sendt endnu en klage.  
c. Grundvand arbejdsgruppen har indsendt høringssvar vedrørende grundvand i 

kommuneplan 2024. 
 

4. En hændelse i september skaber tvivl om der er holdbare aftaler med færgerne vedrørende  
befordring af beredskab uden for sejlplan (sen aften/nat - Brandvæsen og Politi). Lørdag den 28. 
september 2024, kl. ca. 23:15 kontakter personale fra en af øens restauranter Politiets  
alarmcentralen og beder om assistance i forhold til en meget truende og tilsyneladende voldsparat  
gæst. Alarmcentralen svarer – ”at man ikke køre til Orø aften og nat – tilsyneladende fordi man ikke 
har en befordringsaftale med Østre Færge”. Det er dybt kritisabelt, at der skal en hændelse til før vi 
opdager det. Simon Drost har henvendt sig til politi og brandvæsen for at få svar og få bragt nat 
beredskabet i orden. (Efter bestyrelsesmødet har Vestsjællands Brandvæsen svaret, at de har 
beredskabsaftale med færgen fra Holbæk (Holbæk kommune). 
 

5. Asfalteringen af Næsbyvej og Østre Færgevej er gået gnidningsløst og uden sønderlige gener for 
trafikanterne. I løbet af kort tid bliver der malet hvide striber. 
 



 
6. Vaccinationsdagen bliver holdt d. 17. oktober. 

 
7. Det kan være et problem at få information ud til alle borgerne, da der er mange forskellige  

informationsplatforme her på øen. Simon Drost foreslår at lave en informations app, hvor vigtige  
datoer samles (ting som ikke er kultur og turismerelaterede). Simon Drost prøver at lave en sådan 
app. 

 
8. Simon Drost og Kirsten Flemming har været til møde med FORS ang. en aftale om at få lavet træflis 

af vores grenaffald. FORS er positivt indstillet, men da ejeren af de nuværende faciliteter ikke vil 
garantere at FORS genbrugsplads kan blive på grunden og p.t. ikke vil genforhandle kontrakten, 
som udløber i 2025, kan de ikke gå ind i det, før dette er afklaret. På grund usikkerheden er FORS 
interesseret i at afsøge andre muligheder på Orø.  

 
9. Præstegårdsgruppen og Provstiet har været til møde hos Biskoppen ang. præsteboligen. Biskoppen 

har ikke bemyndigelse til at gå ind og nedlægge veto, det er udelukkende Provstiet der bestemmer 
over præsteboligen. Gruppen arbejder dog videre med borgernes ønske om at præstens bolig 
forbliver i den gamle præstegård og afventer konstitueringen af det nye menighedsråd.  
 

10.   Inden årets udgang forventes første møde om 20 nye almene boliger at blive afholdt – på mødet vil 
Holbæk Kommune, VAB og Orø Lokalforum deltage. 
 

11.  Orøstrand Dyrepark er løbet ind i økonomiske vanskeligheder med hensyn til opvarmning af  
terrariet. Lokalforum tilbyder at være behjælpelig med at stifte og igangsætte en støtteforening for 
Dyreparken, hvis Orøstrands bestyrelse er interesseret. 
 

12.  Der er modtaget en mail fra en borger med forslag om stribning i den ene side af vejen til gående  
og cyklister på Næsbyvej og Østre Færgevej. Forslaget videresendes til kommunen.  
 

13.  Tilbuddet fra kommunens frivillighedsskaber om juleunderholdning for de 3 til 12-årige er 
videregivet til Pædagogisk leder Orø Skole og Børnehus. 


